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Spørgsmål: 

Ministeren bedes oplyse, om restancerne fra E-indkomst-systemet er overført til 

restancebeholdningen, og dermed indgår i kvartalsrapporterne til Folketinget, og 

hvis dette ikke er tilfældet, om ministeren kan bekræfte, at såfremt restanceopgø-

relserne var opdateret med restancerne fra E-indkomstsystemet, ville restancetal-

lene være mere end en mia. kroner højere? 

 

Svar: 

SKAT har vedrørende eIndkomstproblematikken oplyst: 

 

”Skatteudvalget har i SAU alm. del Bilag 9 (2008/09) modtaget en redegørelse 

for oprydningsarbejdet i eIndkomst. Af redegørelsen fremgår det, at SKAT som 

konsekvens af indfasningen af eIndkomst har suspenderet inddrivelsen af A-

skatterestancer i 2008 fra januar til august. 

 

Suspensionen har betydet, at restancerne på A-skat ikke løbende er overført fra 

hovedkontoen til restancekontoen som normalt. Med virkning fra september 

2008 er der overført A-skatterestancer fra hovedkontoen til restancekontoen i 

størrelsesordenen 2,5–3 mia. kroner. SKAT vurderer dog, at en væsentlig andel 

af de overførte restancer vil være beløb, som virksomhederne allerede har betalt, 

og på nuværende tidspunkt viser gennemgangen, at beløbet på 2,5-3 mia. kroner 

i første omgang har kunnet reduceres med 1,2 mia. kroner.  

 

Påvirkningen af restancekontoen på grund af suspension af overførsel af A-

skatter kan derfor allerede ses i restancetallene og vil indgå i kvartalsrapporterne 

til Folketinget fra og med 3. kvartal. Den endelige påvirkning formodes dog først 

at kunne aflæses i 4. kvartal, idet en mindre del af restancerne først er overført i 

oktober måned. Efter den ekstraordinære rykkerkørsel i september 2008 er den 

hidtidige praksis med månedlig rykkerprocedure genindført”.   


